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                                                                    Wnioski  

 

Na podstawie przedstawionych zebranych dokumentów oraz głosów w 
dyskusji uczestników zebrania sołeckiego w Kęszycy Leśnej w dniu 
28.06.2010 r. sformułowano następujące wnioski: 

• System kontroli i badań emisji z instalacji fabryki papy jest niewystarczający. 
Długotrwały, intensywny smród bitumów, odczuwany przez mieszkańców, nawet 
w odległości do 600 m. od fabryki, wskazuje na to, że wyniki pomiarów mogą 
dalece odbiegać od rzeczywistych, szczególnie w świetle Raportu dr. Wołoszyna. 
Częstotliwość pomiarów – raz lub dwa razy w roku – nie może prowadzić do 
uogólnień w skali roku. 

• Sygnały społeczeństwa o możliwych, negatywnych skutkach oddziaływania 
podmiotów na środowisko winny być wnikliwie i szybko analizowane przez służby 
ochrony środowiska, szczególnie, gdy dotyczą obszarów Natura 2000. 

• Niektóre stwierdzenia służb ochrony środowiska, wykazane w protokołach 
kontroli WIOŚ, odbiegają od wykazanych faktów. To może zasadniczo podważać 
wiarygodność tej instytucji. Przykłady nie dość wnikliwej analizy gospodarki 
odpadami w tym niebezpiecznymi, pozwoliły na wieloletnie omijanie ustaleń 
Starostwa, co do stosowania właściwych filtrów oraz rozdawania osobom 
fizycznym zużytych odpadów niebezpiecznych zamiast ich utylizacji. 

• Ze względu na wieloletnie sygnały społeczne o uciążliwości emisji z fabryki, 
służby ochrony środowiska powinny jednoznacznie określić czy w okresie maj 
2004 - styczeń 2006 filtr nad gniazdem nakładania bitumu był wypełniony i czym 
był wypełniony. 
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• Należy egzekwować od jednostek badawczych precyzyjnej informacji, co do 
asortymentu papy produkowanej w trakcie badań. Brak takiej informacji podważa 
wiarygodność badań. 

 

• Pod adresem Burmistrza – Komisarza Międzyrzecza przekazujemy niniejszym 
petycję mieszkańców Kęszycy Leśnej o wyegzekwowanie postanowień decyzji  
Nr 9/07 z dn. 11.03.2008, a w szczególności zapisów zawartych w punktach:  

2.7 ograniczyć samochodowy ruch dostawczy na drodze dojazdowej do 
zakładu wyłącznie w godzinach dziennych tj. 600 – 2200; 

2.11 uciążliwość zakładu musi zamykać się w granicach terenu, do którego 
inwestor ma tytuł prawny; 

2.22 po uruchomieniu rozbudowanego zakładu należy dokonać pomiarów 
kontrolnych w zakresie emisji zanieczyszczeń do powietrza oraz hałasu; 

2.23 na etapie eksploatacji należy prowadzić monitoring w zakresie, jakości 
powietrza, hałasu rodzajów i ilości substancji wprowadzanych do powietrza 
i ziemi, wytwarzania i gospodarowania odpadami, pod kątem ochrony 
przed uciążliwościami mającymi bezpośredni wpływ na zdrowie ludzi. 

 

Obowiązek wykonania treści w/w punktów jest wymagalny już w fazie 
realizacji i eksploatacji, czyli już dzisiaj należy podkreślić jego opóźnienie. 
Szczególnie stały monitoring emisji gwarantowałby bezpieczny jej poziom. 

• W świetle powyższych wniosków uważamy, że zarówno w Urzędzie 
Wojewódzkim jak i RDOŚ konieczna jest ponowna analiza przyczyn zmniejszenia 
populacji nietoperzy na obszarze chronionym Natura 2000 – Nietoperek o ponad 
17 % na przestrzeni dwóch ostatnich lat. 

• Próby zastraszania mieszkańców Kęszycy Leśnej w związku z ich protestem 
przeciw smrodliwej emisji z fabryki, uważamy za niedopuszczalne i poważnie 
ograniczające możliwości porozumienia między stronami konfliktu. 

• Doceniamy rolę spółki „Werner-Janikowo” w częściowym zmniejszeniu 
bezrobocia w naszej miejscowości oraz w finansowym wsparciu akcji letniej dla 
naszej młodzieży. Uważamy jednak, że wpływ zakładu na zdrowie mieszkańców 
może być szkodliwy. 
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• Droga powiatowa z Nietoperka do Kęszycy Leśnej nie spełnia wymogów dla 
przejazdu samochodów o ładowności powyżej 12 ton. Tabliczka „Nie dotyczy 
zaopatrzenia” skazuje innych użytkowników tej drogi na poważne zagrożenie, 
ponieważ dopuszcza do ruchu pojazdy o znacznie większej ładowności.  

 

 

 

 

To ryzyko ponoszą mieszkańcy wsi Nietoperek, Kęszyca, Kęszyca Leśna, 
poruszający się po asfalcie piesi, rowerzyści i inni kierowcy. Droga nie posiada 
poboczy, szerokość kiepskiej, asfaltowej nawierzchni nie sięga miejscami 6 m. 

Naszym zdaniem przed zlokalizowaniem fabryki w Kęszycy Leśnej należało 
drogę zmodernizować. 

Z pism Starostwa oraz Zarządu Dróg Powiatowych wynika, ze w okresie 
najbliższych 10 lat Zarząd Dróg nie będzie miał środków na modernizację tej 
drogi. 

Nie możemy się pogodzić ze stanowiskiem władz powiatowych. Uważamy, że 
tabliczkę z napisem „Nie dotyczy zaopatrzenia” należy niezwłocznie 
zdemontować. Do czasu zakończenia modernizacji drogi. 

Petycję do Starosty w sprawie modernizacji drogi podpisało blisko 360 
mieszkańców wymienionych miejscowości. 

• Na podstawie dyskusji na dzisiejszym zebraniu sołeckim i wnioskach z niej 
wypływających uważamy, że decyzja o przeniesieniu fabryki papy ze strefy 
przemysłowej Międzyrzecza do lasu w Kęszycy Leśnej była z wielu względów 
nietrafna a dalsza rozbudowa zdolności produkcyjnej fabryki oznaczałaby 
powstanie strefy przemysłowej na obszarze Natura 2000. 

• Mieszkańcy Kęszycy leśnej są przekonani, że rozbudowa fabryki niesie za sobą 
zwiększenie emisji gazów oraz natężenie ruchu wielkogabarytowych pojazdów na 
lokalnej drodze powiatowej, co wiąże się ze wzrostem znacznej już uciążliwości 
dla mieszkańców również Kęszycy i Nietoperka. 

• Zebrani mieszkańcy upoważniają Radę Sołecką i Stowarzyszenie „Kęszyca 
Leśna Sobie i Sąsiadom” do dalszych działań w sprawach poruszanych na 
zebraniu, w celu zmniejszenia uciążliwości, jakie stwarza dla mieszkańców 
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obecność fabryki papy w Kęszycy Leśnej. W szczególności chodzi o czasokres 
wymiany filtrów, problem całkowicie pozostawiony woli kierownictwa fabryki.  

Prosimy władze lokalne i wojewódzkie o ustalenie, jaki rodzaj papy był 
produkowany w okresie 21-26 czerwca na zmianie nocnej, br., czyli w okresie 
bardzo intensywnej emisji na Kęszycę Leśną. 

           Ponadto, prosimy Starostwo i Burmistrza o przekazanie naszej Radzie 
Sołeckiej i Stowarzyszeniu „Kęszyca Leśna Sobie i Sąsiadom” informacji n/t 
protestów mieszkańców Międzyrzecza w sprawie produkcji styropianu w 
zakładzie  Swisspor  Polska Sp. z o.o. 
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